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1. Upprop   
 

2. Val av protokollsjusterare   
Ärendet i korthet 
Förslag digital signering: Torsdag 28 september kl 17. Föreslagna justerare: Lars-Erik 
Olsson (S), Peter Gregorics (FR), ersättare Tomas Andersson (M).  
 

3. Meddelanden   
Anmälningar 

 KS2328651 KS2023/1-32    Direktionsprotokoll 2023-06-09 
 SBN2342612 SBN2023/80-5    §110 SBN Medborgarförslag om fler gatlyktor 

på Erikstorp 
 SBN2342611 SBN2023/81-4    §109 SBN Medborgarförslag om cykelställ vid 

busshållplats Erikstorp 
 KS2328672 KS2022/322-5    Svar från Förvaltningsrätten angående överklagan 

kring kommunfullmäktiges budgetbeslut 
 KS2328675 KS2023/1-34    Protokoll från SÄRFs direktion 
 KS2328677 KS2023/1-35    Tertialrapport januari-april 2023 Sjuhärads 

samordningsförbund (sjusam) 
4. Inkommet medborgarförslag: Medborgarförslag om bojkott av 

varor från Ryssland 
KS2023/167 

  

 

5. Inkommen motion: Motion (FR) om att anlita en AI-expert för 
genomlysning av verksamheter där AI kan användas i 
kommunen 
KS2023/207 

  

 

6. Inkommen motion: Motion (SD) och (KD) om hundrastgård 
KS2023/223 

  

 

7. Svar på motion (S) om arbetsskor för personal 
KS2022/13 

  

 

8. Svar på motion (S) om att kommunen ska införa frukost på 
högstadiet 
KS2022/57 

  

 

9. Revidering av reglemente för samhällsbyggnadsnämnden, om 
tobaksfria nikotinprodukter 
KS2023/141 
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10. Taxa för hyra av kommunens lokaler och anläggningar 
KS2023/144 

  

 

11. Reglemente för kommunalt pensionärsråd (KPR) 
KS2023/86 

  

 

12. Generella statsbidrag riktade mot äldreomsorgen 
KS2023/204 

  

 

13. Revidering av förbundsordning för Tolkförmedling Väst 
KS2023/157 

  

 

14. Val av nämndemän till Borås tingsrätt, mandatperioden 2024-
2027 
KS2023/31 

  

Sammanfattning 
Nämndemannavalen genomförs ett år efter de allmänna valen. Det innebär att de 
aktörer som är med i processen - nominerande partier, väljande kommuner, regioner 
och domstolar - kan göra sitt arbete inom rimligare tidsramar än tidigare. Viktiga 
perioder under året har t ex varit under mars-juni då partierna nominerar, och under 
augusti-september då nämndemän väljs av kommuner och regioner. Under oktober-
december utbildas de utsedda nämndemännen av domstolarna. Bollebygds kommun ska 
utse 5 nämndemän för mandatperioden 2024-2027. 
 

15. Befrielse från uppdrag, samt kompletteringsval, av suppleant i 
Gryaab AB 
KS2017/69 
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4.  Inkommet medborgarförslag: 
Medborgarförslag om bojkott av varor från 
Ryssland  KS2023/167 
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Från:
Till: Funktionsadress Kommunstyrelsen
Ärende: Medborgarförslag om bojkott av varor från Ryssland
Datum: den 21 juni 2023 10:25:17

Hej alla ambitiösa ledamöter i Bollebygds styrande församlingar.
Jag föreslår att kommunen ska följa Västra Götalandsregionen exempel och sluta handla tex choklad och andra 
eventuella varor som kommer från Ryssland. Detta för att på något vi försöka få stopp på det vansinniga kriget i 
Europa. Hälsningar Monica Lindqvist, 

Skickat från min iPhone
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5.  Inkommen motion: Motion (FR) om att 
anlita en AI-expert för genomlysning av 
verksamheter där AI kan användas i 
kommunen  KS2023/207 
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Jag närvor vid en konferens hösten 2022 där bl a digitalisering av kommunförvaltning 
diskuterades. Under ett moment avhandlades AI. Föredragshållaren nämnde att det 
finns många områden inom den kommunala förvaltningen där AI kan användas, men 
p.g.a. kunskapsbrist nyttjas det inte. 
  
Kommunen strävar efter att bli en bra arbetsgivare och att effektivisera 
verksamheterna. Mot bakgrund av detta vill FR lämna följande  
 
MOTION 
 
Vi vill att kommunen anlitar en expert på AI som får till uppdrag att göra en due 
diligence av alla våra verksamheter och på grundval av analysen lämna förslag där 
verksamhet kan effektiviseras medelst AI. 
 
Folkets Röst 
 
Michael Plogell 
2 juli 2023 
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6.  Inkommen motion: Motion (SD) och (KD) 
om hundrastgård  KS2023/223 
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Motion till fullmäktige 

Hundrastgård 

ANKOM 

2023 -09- 0 6 

Vi har många invånare med hund i Bollebygd och en stor del av dessa 

bor i centrala Bollebygd. Det har tidigare inkommit flera 

medborgarförslag om att anlägga en hundrastgård men utan respons. 

Hunden är en stor del av många människors liv och många av 

hundägarna lever ensamma. En hundrastgård skulle inte bara 

möjliggöra rekreation för hunden, det skulle även skapa möjligheter 

för hundägare att träffa likasinnade. 

Det finns stor önskan hos Bollebygds hundägare att det uppförs en 

central hundrastgård i Bollebygd dit även icke bilburna personer samt 

individer med rullstol/rollator ska kunna ta sig. 

Vi yrkar att kommunfullmäktige beslutar att anlägga en 

hundrastgård i centrala Bollebygd. 

Ewa Fröjd 

sverigedemokraterna 

2023-09-04 

\�r'ff)a 

Rune Kennborn 

Kristdemokrater 
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7.  Svar på motion (S) om arbetsskor för 
personal   KS2022/13 
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                                            Motion arbetsskor 
 

Personal har många gånger inga bra arbetsskor och det gör att man kan skada sig , tex  halka eller få 
ont i fötter, höfter och rygg. 

 Man går och står mycket när man arbetar i vård och omsorg, man går i sina egna skor – i avföring, 
urin m.m .  

Dessa skor kan man inte använda privat. 

Därför anser jag att det skall ingå skor i arbetsutrustningen,   så kallade arbetskläder, för att minska 
arbetsskadorna och minska smittspridning. 

Jag föreslår därför att det skall ingå arbetsskor för personal i vård och omsorg i Bollebygds kommun. 

 

Carina Svensson 

Socialdemokraterna  

 

 

 . 

            

Page 11 of 81



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-06-13 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§129     KS2022/13 

 
Svar på motion (S) om arbetsskor för personal  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige bifaller socialnämndens förslag: Kommunfullmäktige går vidare enligt 
socialnämndens bedömning att kommunen köper in skor som betraktas som arbetsskor och 
därmed uppfyller Skatteverkets regler och därför inte ska förmånsbeskattas. Kommunfullmäktige 
beslutar att inköpen ska göras med, för ändamålet, tilldelade medel i budget 2024. 
Kommunfullmäktige ger socialnämnden i uppdrag att fram till dess ta fram rutiner för hela 
förfarandet. Kommunfullmäktige beslutar att personal som arbetar brukarnära inom vård- och 
omsorg ska omfattas av bestämmelserna om arbetsskor. 
 

Ärendet 
Carina Svensson (S) föreslår i en motion inkommen 2022-01-18 att det ska ingå arbetsskor för 
personal i vård och omsorg i Bollebygds kommun. Motionären anför att personal många gånger 
inte har bra arbetsskor och det gör att man kan skada sig , tex halka eller få ont i fötter, höfter 
och rygg. Man går och står mycket när man arbetar i vård och omsorg, man går i sina egna skor – 
i avföring, urin m.m. Dessa skor kan man inte använda privat. Därför anser motionären att det 
ska ingå skor i arbetsutrustningen, så kallade arbetskläder, för att minska arbetsskadorna och 
minska smittspridning. 
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2022-02-10, § 5, remitterat motionen till 
socialnämnden för handläggning.  
  
Socialnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2023-04-25, § 37, och beslutat följande:  
Socialnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att gå vidare enligt socialnämndens 
bedömning nämligen att kommunen köper in skor som betraktas som arbetsskor och därmed 
uppfyller Skatteverkets regler och därför inte ska förmånsbeskattas. Socialnämnden beslutar att 
föreslå kommunfullmäktige att inköpen ska göras med, för ändamålet, tilldelade medel i budget 
2024 och att ge socialnämnden i uppdrag att fram till dess ta fram rutiner för hela förfarandet. 
Socialnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att personal som arbetar brukarnära inom 
vård- och omsorg ska omfattas av bestämmelserna om arbetsskor. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker socialnämndens svar på motion. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-06-13 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

 

Beslutsunderlag 
 §92 KSAU Svar på motion (S) om arbetsskor för personal 
 §37 SN Motion (S) om arbetsskor för personal inom vård och omsorg(SN202228-5) 
 Svar på motion arbetsskor(SN202228-4) 
 Motion (S) om arbetsskor för personal 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

Paragrafen är justerad 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Socialnämnden 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-04-25 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§37     SN2022/28 

 
Motion (S) om arbetsskor för personal inom vård och omsorg  

Beslut 
Socialnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att gå vidare enligt socialnämndens 
bedömning nämligen att kommunen köper in skor som betraktas som arbetsskor och därmed 
uppfyller Skatteverkets regler och därför inte ska förmånsbeskattas. 
  
Socialnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att inköpen ska göras med, för ändamålet, 
tilldelade medel i budget 2024 och att ge socialnämnden i uppdrag att fram till dess ta fram 
rutiner för hela förfarandet.  
  
Socialnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att personal som arbetar brukarnära inom 
vård- och omsorg ska omfattas av bestämmelserna om arbetsskor.  
  
Reservation  
Anneli Lindström (FR) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: Angående beslutet 
om arbetsskor ställs frågan om belastningsskador som saknas för att kunna göra en uppfattning 
om behovet av skor. Angående jämlikhetsperspektivet ställs yrken som innehar skyddsskor mot 
yrken som inte har stöd enligt lag. Man utesluter ett rättviseperspektiv då andra yrken inom andra 
förvaltningar inte ges samma möjlighet. 
 

Ärendet 
En motion inkom till Kommunfullmäktige från Carina Svensson (S) som avser en vilja att införa 
arbetsskor som en del av arbetskläder för personal inom vård och omsorg i Bollebygds kommun. 
Kommunfullmäktige remitterade motionen till socialnämnden för handläggning. 
Bakgrunden som beskrivs i motionen är att skorna är viktiga för den fysiska arbetsmiljön och kan 
minska risken för arbetsskador såsom ont i fötter, höfter och rygg av att gå mycket i arbetet och 
kanske ha olämpliga skor. Det kan också skydda mot halkrisk och minska smittrisk. I motionen 
beskrivs att dessa skor inte ska användas privat.   
  
Omfattning  
Yrkesgrupper som omfattas av bestämmelser enligt fria arbetskläder utifrån Socialstyrelsens 
föreskrift om basal hygien i vård och omsorg (SOSFS 2015:10) samt Arbetsmiljöverkets föreskrift 
om smittrisker (AFS 2018:4) finns i Bollebygds kommun inom socialförvaltningen. Arbetsgivaren 
får inte särskilja på grund av anställningsform varför även timalönade kommer att omfattas. 
Personlig assistans och daglig verksamhet omfattas inte av föreskrifterna men kommer enligt 
förslaget att ändå omfattas av det föreslagna beslutet och av den anledningen är dessa grupper är 
inte borträknade.    
  
Personal som arbetar både inomhus och utomhus kommer att få välja skor, antingen ute eller 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Socialnämnden 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-04-25 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

inne. Timavlönad personal kommer att ha tillgång till skor att låna på arbetsplatsen. Varje 
medarbetare ska få möjlighet till nya skor med två års intervall.  
  
Bedömning  
Socialnämnden gör bedömningen att det är lämpligt att arbetsgivaren står för arbetsskor, ur ett 
arbetsmiljö- och jämställdhetsperspektiv. 
Socialnämnden bedömer att det bästa alternativet är att kommunen köper in skor som ska 
betraktas som arbetsskor och därmed uppfylla Skatteverkets regler och därför inte ska 
förmånsbeskattas. 
Skor ska upphandlas enligt den, i denna skrivelse, angivna omfattningen, dvs. de personalgrupper 
som omfattas av bestämmelserna kring arbetskläder samt personalgrupper inom 
socialförvaltningen som arbetar brukarnära men som ej omfattas av reglerna kring arbetskläder; 
personlig assistans och daglig verksamhet. Definition av personal är de som får lön, det vill säga 
ej arvoderade. 
Socialnämnden beslutar att inköpen i båda alternativen görs med, för ändamålet tilldelade medel i 
budget 2024. Fram till dess ska riktlinjer och rutiner tas fram för hela förfarandet. 
Detta beslut kan föranleda andra förvaltningar att föra fram frågan om behov av arbetsskor för 
sin personal. Det är inget som socialförvaltningen har kostnadsberäknat utifrån den här motionen 
men prisexemplen kan mycket väl användas. Utbildningsförvaltningen har inom förskola 96 
personer tillsvidareanställda och 12 visstidsanställda och inom grundskolan, inklusive fritidshem 
och grundsärskola finns 165 tillsvidareanställda och 19 visstidsanställda. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har redan skor till sina medarbetare och har också budget för 
detta. 
 

Förslag till beslut 
Socialförvaltningens förslag till beslut    
Socialnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att gå vidare enligt socialnämndens 
bedömning nämligen att kommunen köper in skor som betraktas som arbetsskor och därmed 
uppfyller Skatteverkets regler och därför inte ska förmånsbeskattas. 
  
Socialnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att inköpen ska göras med, för ändamålet, 
tilldelade medel i budget 2024 och att ge socialnämnden i uppdrag att fram till dess ta fram 
rutiner för hela förfarandet.  
  
Socialnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att personal som arbetar brukarnära inom 
vård- och omsorg ska omfattas av bestämmelserna om arbetsskor.   
  
Ajournering   
Mötet ajourneras klockan 16.40-16.52.  
  
Beslutsgång  
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.   
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Reservation  
Anneli Lindström (FR) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: Angående beslutet 
om arbetsskor ställs frågan om belastningsskador som saknas för att kunna göra en uppfattning 
om behovet av skor. Angående jämlikhetsperspektivet ställs yrken som innehar skyddsskor mot 
yrken som inte har stöd enligt lag. Man utesluter ett rättviseperspektiv då andra yrken inom andra 
förvaltningar inte ges samma möjlighet. 
 

Beslutsunderlag 
 Svar på motion arbetsskor 
 §5 Kf Inkommen motion Motion (S) om arbetsskor för personal 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

Paragrafen är justerad 
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TJÄNSTESKRIVELSE
2023-03-31          1 (4)

Dnr :SN2022/28-4
Socialförvaltningen

Matilda Ernfridsson  |  Utvecklingsledare
0734-64 74 03  |  matilda.ernfridsson@bollebygd.se

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

Socialnämnden 

Svar på motion om införande av arbetsskor för personal inom 
vård- och omsorg

Förslag till beslut
Socialnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att gå vidare enligt socialnämndens 
bedömning nämligen att kommunen köper in skor som betraktas som arbetsskor och därmed 
uppfyller Skatteverkets regler och därför inte ska förmånsbeskattas.

Socialnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att inköpen ska göras med, för ändamålet, 
tilldelade medel i budget 2024 och att ge socialnämnden i uppdrag att fram till dess ta fram rutiner för 
hela förfarandet. 

Socialnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att personal som arbetar brukarnära inom 
vård- och omsorg ska omfattas av bestämmelserna om arbetsskor.  

Ärendet
En motion inkom till Kommunfullmäktige från Carina Svensson (S) som avser en vilja att införa 
arbetsskor som en del av arbetskläder för personal inom vård och omsorg i Bollebygds kommun. 
Kommunfullmäktige remitterade motionen till socialnämnden för handläggning. 

Bakgrunden som beskrivs i motionen är att skorna är viktiga för den fysiska arbetsmiljön och kan 
minska risken för arbetsskador såsom ont i fötter, höfter och rygg av att gå mycket i arbetet och 
kanske ha olämpliga skor. Det kan också skydda mot halkrisk och minska smittrisk. 

I motionen beskrivs att dessa skor inte ska användas privat. 

Aktuell lagstiftning

Frågan om arbetsskor till personal inom vård och omsorg är aktuell, i vissa regioner har det varit en 
valfråga och fackförbund såsom vårdförbundet och kommunal är engagerade i frågan.

Arbetsskor ingår inte under bestämmelserna (SoSFS 2015:10 och AFS 2018:4) som styr förhållandena 
gällande arbetskläder för vård- och omsorgspersonal. Rådande lagstiftning (AFS 2001:3) gör skillnad 
på skyddsskor vars syfte är att förhindra fotskador och arbetsskor som kan behövas för att förebygga 
risken för belastnings- och förslitningsskador där den senare faller utanför lagstiftningen och blir 
därmed en skattepliktig löneförmån om arbetsgivaren inte uppfyller Skatteverkets förutsättningar. 

I Inkomstskattelagen (11 kap. 9 § IL) framgår att arbetskläder och skyddsskor inte anses vara en 
skattepliktig förmån om de är utformade för tjänsten och lämpligen inte kan användas privat. Även i 
Skatteverkets allmänna råd framgår samma devis nämligen att arbetskläder ”bör anses vara skattefri 
om arbetsgivarens namn, symbol eller logotyp är varaktigt applicerat på klädseln på ett sätt som gör 
att den märkbart avviker från vanliga kläder och därför inte kan antas komma att användas för privat 
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bruk”. Skatteverket förtydligar ytterligare vad som gäller för arbetsgivare som vill tillhandahålla kläder 
och skor för sina anställda, som inte är arbetskläder eller skyddsskor, utan att det uppkommer en 
skattepliktig löneförmån:

• utgöra arbetskläder, det vill säga de tillhandahålls för att användas i tjänsten och
• vara obligatoriska att använda i tjänsten för den anställda och
• vara avpassade för tjänsten, dvs. plaggen bör vara enhetliga för viss personal eller ha någon 

annan särskild egenskap och
• vara försedda med arbetsgivarens namn eller logotyp så att de märkbart avviker från vanliga 

plagg.

Det räcker således inte med att en av ovanstående förutsättningar är uppfyllda utan samtliga bör vara 
uppfyllda (Skatteverkets ställningstagande 2009-06-15, dnr 131 525668-09/111) för att skattefrihet ska 
råda. Om en arbetsgivare beslutar att införa fria arbetsskor, utan att alla förutsättningar infrias, så blir 
det en skattepliktig förmån. 

Omfattning

Yrkesgrupper som omfattas av bestämmelser enligt fria arbetskläder utifrån Socialstyrelsens föreskrift 
om basal hygien i vård och omsorg (SOSFS 2015:10) samt Arbetsmiljöverkets föreskrift om 
smittrisker (AFS 2018:4) finns i Bollebygds kommun inom socialförvaltningen. Arbetsgivaren får inte 
särskilja på grund av anställningsform varför även timalönade kommer att omfattas. Personlig 
assistans och daglig verksamhet omfattas inte av föreskrifterna men kommer enligt förslaget att ändå 
omfattas av det föreslagna beslutet och av den anledningen är dessa grupper är inte borträknade i 
uppställningen nedan. 

Personal som arbetar både inomhus och utomhus kommer att få välja skor, antingen ute eller inne. 
Timavlönad personal kommer att ha tillgång till skor att låna på arbetsplatsen. Varje medarbetare ska 
få möjlighet till nya skor med två års intervall. 

Verksamhetsområde Antal tillsvidare

Antal 
visstidsanställda 
med månadslön

Äldreomsorg 143 15
Hemtjänsten 38 inkl 3 samordnare + 7 natt 5
Särskilt boende för äldre 71 10
Hemsjukvård 27 0
Funktionsnedsättning 47 3
Boende med särskild service; 
serviceboende samt gruppboende 18 1
Daglig verksamhet 11 1
Personlig assistans 18 1
Totalt 190 18

I ovan beräkning saknas timavlönade och de uppgår till 29 årsarbetare, dvs. inte personer, i ett beräknat snitt över ett 
år. Personer som uppbär arvode omfattas inte. 
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Ekonomiska förutsättningar
Marknadspriset för ett par arbetsskor uppskattas till mellan 1000-1500 kronor för ett par uteskor och 
ett par inneskor till mellan 500-1100 kronor beroende på skornas egenskaper. Övervägande del av 
personalen arbetar inomhus (särskilt boende inom äldreomsorgen och boende med särskild service 
inom funktionsnedsättning), en del arbetar både inomhus och utomhus (hemsjukvård) och den 
minsta delen (hemtjänst) rör sig mellan brukarna endast utomhus. 
Den preliminära beräkningen nedan utgår från ovan resonemang och att personal kommer att välja 
skor efter det, där hemsjukvården, daglig verksamhet och personlig assistans antas välja inneskor. 

Typ av sko Antal Summa
Innesko 145 72 500–159 500
Utesko 38 inkl 3 samordnare + 7 natt 38 000–57 000
Totalt 110 500–216 500

Timavlönade är ej med i ovan beräkning.

Bedömning
Socialnämnden gör bedömningen att det är lämpligt att arbetsgivaren står för arbetsskor, ur ett 
arbetsmiljö- och jämställdhetsperspektiv. 

Socialnämnden bedömer att det bästa alternativet är att kommunen köper in skor som ska betraktas 
som arbetsskor och därmed uppfylla Skatteverkets regler och därför inte ska förmånsbeskattas. 

Skor ska upphandlas enligt den, i denna skrivelse, angivna omfattningen, dvs. de personalgrupper som 
omfattas av bestämmelserna kring arbetskläder samt personalgrupper inom socialförvaltningen som 
arbetar brukarnära men som ej omfattas av reglerna kring arbetskläder; personlig assistans och daglig 
verksamhet. Definition av personal är de som får lön, det vill säga ej arvoderade. 

Socialnämnden beslutar att inköpen i båda alternativen görs med, för ändamålet tilldelade medel i 
budget 2024. Fram till dess ska riktlinjer och rutiner tas fram för hela förfarandet. 

Detta beslut kan föranleda andra förvaltningar att föra fram frågan om behov av arbetsskor för sin 
personal. Det är inget som socialförvaltningen har kostnadsberäknat utifrån den här motionen men 
prisexemplen kan mycket väl användas. Utbildningsförvaltningen har inom förskola 96 personer 
tillsvidareanställda och 12 visstidsanställda och inom grundskolan, inklusive fritidshem och 
grundsärskola finns 165 tillsvidareanställda och 19 visstidsanställda. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har redan skor till sina medarbetare och har också budget för detta. 

Beslutsunderlag
− Svar på motion om införandet av arbetsskor för personal inom vård- och omsorg, 

socialförvaltningens tjänsteskrivelse, 2022-09-13
− Sammanträdesprotokoll Kommunfullmäktige 2022-02-10 §5

Skickas till
Kommunfullmäktige
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BOLLEBYGDS KOMMUN

Socialförvaltningen

Rickard Olsson Matilda Ernfridsson

Förvaltningschef Utvecklingsledare
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 Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E  
 

  
 

 
 

8.  Svar på motion (S) om att kommunen ska 
införa frukost på högstadiet  KS2022/57 
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Motion till Bollebygds kommunfullmäktige. 

Frukost på högstadiet, en investering för framtiden! 

 

Frukostens betydelse för vår hälsa är väl dokumenterad.  

Forskningen säger enligt lärarförbundet att frukost i skolan ger bättre skolresultat. 
Prestationen bland eleverna ökar samtidigt som man kan se minskat våld, skolk och 
mobbing.  

Andelen behöriga till gymnasiet har i Bollebygd sjunkit 4 år i rad från 92,4 % 2018 till 87,0 % 
2021 samtidigt som den har ökat i riket. Detta är en trend som måste brytas!  

Skolans kompensatoriska uppdrag brukar beskrivas som ”att uppväga skillnader i elevers 
förutsättningar att tillgodogöra sig utbildningen”. Vi vet att många elever har 
dagtidsarbetande vårdnadshavare som börjar arbeta så tidigt att de måste lämna hemmet 
långt innan barnen och då inte har bästa möjlighet att kontrollera att frukost äts innan de 
går till skolan. 

Personal uppskattar att så många som 50 % av högstadieeleverna inte äter frukost innan 
skolan. Äter man dessutom sällan lunchen regelbundet och på tom mage skall försöka 
prestera det som behövs för att bygga grunden för resten av sitt liv, då har man en väldigt 
svår utmaning.  

I två svenska kommunala högstadieskolor serverades eleverna under tre månader frukost. 
60 % av eleverna uppgav att det ledde till att de kunde koncentrera sig bättre under 
skoldagen och att klassrumsmiljön blev bättre.  Upplevelsen delades av lärarna. 

Jag tror att om frukost erbjuds i Bollebygdskolan kommer skolresultat, hälsa och arbetsmiljö 
att förbättras markant. 

Jag föreslår att: eleverna på Bollebygdskolans högstadium erbjuds frukost 

 

Bollebygd 2022-03-01 

Ulf Rapp (S) 
Ledamot av kommunfullmäktige 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-06-13 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§128     KS2022/57 

 
Svar på motion (S) om att kommunen ska införa frukost på 
högstadiet  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Motionen bifalls. Projektet införs under en prövotid, inför terminsstart vårterminen 2024 och till 
och med vårterminen 2025. Samhällsbyggnadsnämnden, i samarbete med utbildningsnämnden, 
får i uppdrag att göra en utvärdering om eventuell fortsättning, innehållande bl a skolresultat och 
arbetsmiljö, som ska ske i samband med kommunens årsredovisning för 2024. 
 

Ärendet 
Ulf Rapp (S) föreslår i motion daterad 2022-03-01 att eleverna på Bollebygdskolans högstadium 
ska erbjudas frukost. Motionären menar att forskning visat att frukost i skolan ger bättre 
skolresultat. Prestationen bland eleverna ökar samtidigt som man kan se minskat våld, skolk och 
mobbing. Personal uppskattar att så många som 50 % av högstadieeleverna inte äter frukost 
innan skolan. Äter man dessutom sällan lunchen regelbundet och på tom mage ska försöka 
prestera det som behövs för att bygga grunden för resten av sitt liv, då har man en väldigt svår 
utmaning. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2022-03-24, § 29, remitterat motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för handläggning. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat motionssvaret på sammanträde 2022-12-12, § 215, och 
föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen och ge kommunstyrelsen i uppdrag att tillsätta 
en arbetsgrupp för fortsatt utredning i samverkan med berörda förvaltningar. 
  
Kommunstyrelsen har på sammanträde 2023-01-24, § 18, återremitterat ärendet till 
samhällsbyggnadsnämnden. Svaret på motionen ska kompletteras med en kostnadsuppskattning, 
som ska röra sig mellan dels en lite lägre servicenivå; att dela ut färdiga frallor/baguetter, till en 
högre servicenivå; att servera frukost och vad det skulle innebära för behov av 
personalförstärkning och kostnader kring det. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har svarat på återremissen på sammanträde 2023-03-20, § 
57: Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att skicka komplettering med kostnadsuppskattning till 
kommunstyrelsen; Lite lägre servicenivå beräknad kostnad 294 000 kronor per år, högre 
servicenivå beräknad kostnad är 328 125 kronor per år. 
  
Kommunstyrelsens arbetsutskott bordlade ärendet på sammanträde 2023-04-27, § 78. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-06-13 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag om bifall till motion. Projektet 
införs under en prövotid, inför terminsstart vårterminen 2024 och till och med vårterminen 2025. 
Samhällsbyggnadsnämnden, i samarbete med utbildningsnämnden, får i uppdrag att göra 
en utvärdering om eventuell fortsättning, under våren 2025. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande lydelse: Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens 
förslag om bifall till motion. Projektet införs under en prövotid, inför terminsstart vårterminen 
2024 och till och med vårterminen 2025. Samhällsbyggnadsnämnden, i samarbete med 
utbildningsnämnden, får i uppdrag att göra en utvärdering om eventuell fortsättning, innehållande 
bl a skolresultat och arbetsmiljö, som ska ske i samband med kommunens årsredovisning för 
2024. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels arbetsutskottets, dels Ulf Rapps (S). 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Ulf 
Rapps (S) förslag.  
 

Beslutsunderlag 
 §91 KSAU Svar på motion (S) om att kommunen ska införa frukost på högstadiet - 

bordlagt ärende 
 §57 SBN Motion (S) om frukost på högstadiet(SBN202264-8) 
 §18 KS Svar på motion (S) om att kommunen ska införa frukost på högstadiet 
 §215 SBN Motion (S) om frukost på högstadiet 
 Motion (S) Frukost på högstadiet, en investering för framtiden 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

Paragrafen är justerad 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Samhällsbyggnadsnämnden 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-03-20 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§57     SBN2022/64 

 
Motion (S) om frukost på högstadiet  

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att skicka komplettering med kostnadsuppskattning till 
Kommunstyrelsen. 
Lite lägre servicenivå beräknad kostnad 294 000 kronor per år 
Högre servicenivå beräknad kostnad är 328 125 kronor per år 
 

Ärendet 
Ulf Rapp (S) föreslår i motion daterad 2022-03-01 att eleverna på Bollebygdskolans högstadium 
ska erbjudas frukost. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2022-03-24, § 29, remitterat 
motionen till samhällsbyggnadsnämnden för handläggning. Utbildningsnämnden har 2022-09-21 
§ 67 lämnat synpunkter enligt begäran till Samhällsbyggnadsnämndens presidium. 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat motionssvaret på sammanträde 2022-12-12, § 215, och 
föreslog kommunfullmäktige att bifalla motionen och ge kommunstyrelsen i uppdrag att tillsätta 
en arbetsgrupp för fortsatt utredning i samverkan med berörda förvaltningar.  
Kommunstyrelsen beslutade 2023-01-24 § 18 att återremittera ärendet till 
samhällsbyggnadsnämnden. Svaret på motionen ska kompletteras med en kostnadsuppskattning, 
som ska röra sig mellan dels en lite lägre servicenivå; att dela ut färdiga frallor/baguetter, till en 
högre servicenivå; att servera frukost och vad det skulle innebära för behov av 
personalförstärkning och kostnader kring det. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har för att ha rätt fakta i kompletteringssvaret samrått med 
tjänstepersoner från Utbildningsförvaltningen. 
  
  
Ekonomiska förutsättningar 
Beräkningen grundar sig på att 120 av 370 elever äter och att det serveras 175 skoldagar om året. 
En elev har 178 skoldagar per år men utifrån att vissa dagar inte är lika långa som andra har 
höstterminens första och sista dag inte räknats med ej heller sista skolavslutningsdagen på 
vårterminen. 
  
Lite lägre servicenivå; färdig fralla med bordsmargarin, pålägg (ost, skinka eller korv) och grönt 
(tex paprika). 
·         Livsmedelskostnad: 6,50kr per elev och dag 
·         Tillagning, servering och disk 3h per dag 
·         Tillsyn 1 h per dag 
  
Beräknad kostnad per år är 294 000 kronor 
Varav livsmedel är 136 500 kronor och personalkostnad är 157 500 kronor 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Samhällsbyggnadsnämnden 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-03-20 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Högre servicenivå; frukost som består av gröt, mjölk, två brödskivor, bordsmargarin, pålägg och 
grönt. 
Livsmedelskostnad: 10 kr per elev och dag 
Servering och disk 2 h per dag (tillagning sker i samband till fritidshemmen) 
Tillsyn 1 h per dag 
Beräknad kostnad per år är 328 125 kronor 
Varav livsmedel är 210 000 kronor och personalkostnad är 118 125 kronor. 
  
Bedömning 
Skolmatsenkäten 2021 visar att det är 51 % av eleverna i åk 6–9 som äter frukost innan skolan. 
För de yngre åldersgrupperna är det 82 % som äter frukost innan skola F-5. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen anser att det skulle vara bra att kunna erbjuda frukost för de 
elever som så önskar. Bedömning är att frukostalternativet är att föredra ur näringssynpunkt samt 
arbetsmässigt då den här typen av frukost redan serveras till eleverna på fritidshemmen. 
Frukostalternativet är också att föredra ur ett miljöperspektiv utifrån att det är lättare att hantera 
eventuellt matsvinn. En lämplig lokal för frukost skulle vara den nya matsalen. 
Det finns ett antal detaljer att övervinna och samordningar att göra för att praktiskt kunna lösa 
frukost för eleverna på högstadiet. En av de största är skolskjutstiderna kopplat till schemat. 
Elever med skolskjuts anländer idag till skolan ca 10 minuter innan skolstart. Förvaltningen 
bedömer att det behövs ca 30 minuter för frukosten. För de elever (ca 58 %) som tar sig själva till 
skolan är tiden inte problem. De senaste åren har det gjorts flera förändringar i timplanerna för 
skolan som inneburit ökad undervisningstid vilket lett till att skoldagen förlängts. Om alla elever 
skall ha möjlighet till frukost på Bollebygdskolan 7–9 förlängs dagen för alla elever med 
skolskjuts. Det betyder att alla skolskjutsberättigade elever i kommunen, oavsett årskurs, måste 
åka hemifrån 30 minuter tidigare än idag. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att en samverkan kring personal behöver göras med 
utbildningsförvaltningen. Det är förvaltningens bedömning att ingen av förvaltningarna har 
personella resurser inom befintlig organisation för frukost. Tillsyn under frukosten behövs och 
där anser samhällsbyggnadsförvaltningen att de inte har kompetens för ändamålet. 
Det finns idag ett kafé på Bollebygdskolan 7–9 som has hand om av person från 
arbetsmarknadsenheten. Det är öppet på förmiddagarna och säljer ca 20 dubbla frallor varje dag. 
Kostnad per dubbel fralla är 12 kronor 
  
Barnkonsekvensanalys 
För de barn som inte äter frukost hemma kan det vara en fördel om skolan tillhandahåller frukost 
på morgonen.  
 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att skicka komplettering med kostnadsuppskattning till 
Kommunstyrelsen. 
Lite lägre servicenivå beräknad kostnad 294 000 kronor per år 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Samhällsbyggnadsnämnden 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-03-20 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Högre servicenivå beräknad kostnad är 328 125 kronor per år 
  
  
Beslutsgång 
Ordförande frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
  
  
 

Ärendets beredning 
Ärendet har handlagts av biträdande förvaltningschef Annelie Fischer. 

Beslutsunderlag 
 Komplettering till Kommunstyrelsen angående motion om frukost på högstadiet 
 §18 KS Svar på motion (S) om att kommunen ska införa frukost på 

högstadiet(KS202257-6) (002) 
 §215 SBN Motion (S) om frukost på högstadiet 
 §67 UN Motion (S) Frukost på högstadiet 
 §29 Kf Inkommen motion; Motion (S) om att kommunen ska införa frukost på 

högstadiet 
 Motion (S) Frukost på högstadiet, en investering för framtiden 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-01-24 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§18     KS2022/57 

 
Svar på motion (S) om att kommunen ska införa frukost på 
högstadiet  

Beslut 
Kommunstyrelsen återremitterar ärendet till samhällsbyggnadsnämnden. Svaret på motionen ska 
kompletteras med en kostnadsuppskattning, som ska röra sig mellan dels en lite lägre servicenivå; 
att dela ut färdiga frallor/baguetter, till en högre servicenivå; att servera frukost och vad det skulle 
innebära för behov av personalförstärkning och kostnader kring det. 
 

Ärendet 
Ulf Rapp (S) föreslår i motion daterad 2022-03-01 att eleverna på Bollebygdskolans högstadium 
ska erbjudas frukost. Motionären menar att forskning visat att frukost i skolan ger bättre 
skolresultat. Prestationen bland eleverna ökar samtidigt som man kan se minskat våld, skolk och 
mobbing. Personal uppskattar att så många som 50 % av högstadieeleverna inte äter frukost 
innan skolan. Äter man dessutom sällan lunchen regelbundet och på tom mage ska försöka 
prestera det som behövs för att bygga grunden för resten av sitt liv, då har man en väldigt svår 
utmaning. 
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2022-03-24, § 29, remitterat motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för handläggning.  
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat motionssvaret på sammanträde 2022-12-12, § 215, 
och föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen och ge kommunstyrelsen i uppdrag att 
tillsätta en arbetsgrupp för fortsatt utredning i samverkan med berörda förvaltningar. 
  
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet på sammanträde 2023-01-16, § 9. 
Arbetsutskottet ställer sig bland annat frågande till varför kommunstyrelsen föreslås få i uppdrag 
att tillsätta en arbetsgrupp för en verksamhet som inte ligger inom kommunstyrelsens 
verksamhets- eller ansvarsområde.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen och ger 
samhällsbyggnadsnämnden, som ansvarig nämnd för måltidsverksamheten i kommunen, i 
uppdrag att genomföra motionens intentioner i samråd med utbildningsnämnden. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S), med instämmande av Peter Gregorics (FR), föreslår följande: Kommunstyrelsen 
återremitterar ärendet till samhällsbyggnadsnämnden. Svaret på motionen ska kompletteras med 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-01-24 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

en kostnadsuppskattning, som ska röra sig mellan dels en lite lägre servicenivå; att dela ut färdiga 
frallor/baguetter, till en högre servicenivå; att servera frukost och vad det skulle innebära för 
behov av personalförstärkning och kostnader kring det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om ärendet ska återremitteras eller avgöras på dagens sammanträde och 
finner att kommunstyrelsen återremitterar ärendet.  
 

Beslutsunderlag 
 §9 KSAU Svar på motion (S) om att kommunen ska införa frukost på högstadiet 
 Motion (S) Frukost på högstadiet, en investering för framtiden 
 §215 SBN Motion (S) om frukost på högstadiet 
 Svar på motion om frukost på högstadiet(SBN202264-4) 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden 

Paragrafen är justerad 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Samhällsbyggnadsnämnden 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-12-12 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§215     SBN2022/64 

 
Motion (S) om frukost på högstadiet  

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen och ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp för fortsatt utredning i samverkan med 
berörda förvaltningar. 
 

Ärendet 
Ulf Rapp (S) har inkommit med en motion till Kommunfullmäktige gällande att kommunen ska 
införa frukost på högstadiet. Motionären skriver att ”Forskningen säger enligt lärarförbundet att 
frukost i skolan ger bättre skolresultat. Prestationen bland eleverna ökar samtidigt som man kan 
se minskat våld, skolk och mobbing. Personal uppskattar att så många som 50% av 
högstadieeleverna inte äter frukost innan skolan. Äter man dessutom sällan lunchen regelbundet 
och på tom mage skall försöka prestera det som behövs för att bygga grunden för resten av sitt 
liv, då har man en väldigt svår utmaning.” 
Måltidsverksamheten och skolans högstadierektorer ställer sig positiva till att prioritera elevernas 
hälsa och resultat. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har initialt sett över möjligheten till att införa frukost på 
högstadiet. Om frukost ska erbjudas i samband med fritidsbarnens frukost i skolrestaurangen så 
skulle enbart eleverna som bor i tätorten kunna erbjudas detta. Elever som har skolskjuts (minst 
1/3 av eleverna) kommer i direkt anslutning till skoldagens start och rektorerna har inga 
möjligheter att justera skolskjutstiderna. Utbildningsförvaltningen bedömer även att personal 
skulle behövas för att närvara om högstadieeleverna skulle serveras frukost. Rektorerna har i 
dagsläget ingen möjlighet att avvara personal för detta. 
I skolans café säljs mackor, dricka mm mellan kl 9:15-11:15 dagligen samt tre eftermiddagar i 
veckan. Detta sker i LSS-verksamhetens regi. En möjlighet skulle vara tidigarelägga caféts 
öppettider, men det fungerar inte i dagläget för i LSS-verksamheten utan då behöver annan 
personal bemanna och detta bedöms inte rymmas i dagens personalbudget.  
Skolcafét ses som en lämplig arena i första hand för att erbjuda frukost till högstadiets elever  
eftersom den är en etablerad mötesplats och i direkt anslutning till ordinarie studielokaler.  
Utbildningsnämnden har fått komma med synpunkter på motionen och ställer sig positiva till 
den. Samtidigt beskrivs svårigheter att lösa det då nya skolskjutstider och nytt schema krävs för 
insatsen samt att personella resurser är en budgetfråga som behöver tas i budgetberedningen. 
  
Ekonomiska förutsättningar 
Det krävs resurser för att dels anställa personal för att bemanna skolcafé vid andra tider samt för 
livsmedel till frukostserveringen. 
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 Samhällsbyggnadsnämnden 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-12-12 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Bedömning 
I dagsläget finns ingen möjlighet att genomföra frukostservering utifrån skolskjutstider och 
personalbemanning. För att kunna göra på sikt krävs att en gemensam utredning görs där berörda 
parter deltar för att planera för genomförande och behov av budget. 
Tillskott av medel krävs för att anställa personal som bemannar frukostservering i skolcafé och 
agerar skolvärd/värdinna vid frukost för att skapa matro alternativt ser över möjligheter att 
serveras frukost under lektionstid. 
En gemensam arbetsgrupp är en förutsättning för att förslaget ska kunna genomföras.  
  
Barnkonsekvensanalys 
Beslutet bedöms ha positiva effekter på barns hälsa för de barn som inte äter frukost i hemmet. 
 

Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen och ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp för fortsatt utredning i samverkan med 
berörda förvaltningar.  
  
Ledamöters förslag till beslut 
Jonny Svensson (S) yrkar med stöd av Peter Krahl Rydberg (MP) bifall till förvaltningens förslag 
till beslut.  
  
Beslutsgång 
Ordförande frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Ärendets beredning 
Ärendet har handlagts och föredragits av måltidschef Therese Lindh.  

Beslutsunderlag 
 Svar på motion om frukost på högstadiet 
 §29 Kf Inkommen motion; Motion (S) om att kommunen ska införa frukost på 

högstadiet 
 §67 UN Motion (S) Frukost på högstadiet 
 Motion (S) Frukost på högstadiet, en investering för framtiden 

Skickas till 
Enhetschef måltid 
Kommunfullmäktige (beslut) 

Paragrafen är justerad 
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9.  Revidering av reglemente för 
samhällsbyggnadsnämnden, om tobaksfria 
nikotinprodukter  KS2023/141 
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 Kommunstyrelsen 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-08-29 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§143     KS2023/141 

 
Revidering av reglemente för samhällsbyggnadsnämnden, om 
tobaksfria nikotinprodukter  

Beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämnden förslag; Kommunfullmäktige ger 
samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att fullgöra de uppgifter som ankommer på kommunen 
enligt lag (2022:1257) om tobaksfria nikotinprodukter samt att uppgifterna ska införas i 
nämndens reglemente. 
 

Ärendet 
Lag (2022:1257) om tobaksfria nikotinprodukter beslutades av riksdagen i juni 2022 för att 
begränsa de hälsorisker och olägenheter som är förenade med bruk av tobaksfria 
nikotinprodukter, och stärka skyddet för barn och unga. De första delarna av lagen trädde i kraft 
den 1 augusti 2022 och de sista delarna träder i kraft vid årsskiftet 2023/2024. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2023-05-15, § 90. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämnden förslag; Kommunfullmäktige ger 
samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att fullgöra de uppgifter som ankommer på kommunen 
enligt lag (2022:1257) om tobaksfria nikotinprodukter samt att uppgifterna ska införas i 
nämndens reglemente. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §104 KSAU Revidering av reglemente för samhällsbyggnadsnämnden, om tobaksfria 

nikotinprodukter 
 §90 SBN Tillägg reglemente för Samhällsbyggnadsnämnden angående tobaksfria 

nikotinprodukter(SBN202386-2) 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

Paragrafen är justerad 
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§90     SBN2023/86 

 
Tillägg reglemente för Samhällsbyggnadsnämnden angående 
tobaksfria nikotinprodukter  

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar föreslå Kommunfullmäktige att ge 
Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att fullgöra de uppgifter som ankommer på kommunerna 
enligt lag (2022:1257) om tobaksfria nikotinprodukter samt att uppgifterna ska införas i 
nämndens reglemente. 
 

Ärendet 
Lagen (2022:1257) om tobaksfria nikotinprodukter beslutades av riksdagen i juni 2022 för att 
begränsa de hälsorisker och olägenheter som är förenade med bruk av tobaksfria 
nikotinprodukter, och stärka skyddet för barn och unga.  
De första delarna av lagen trädde i kraft den 1 augusti 2022 och de sista delarna träder i kraft vid 
årsskiftet 2023/2024. 
 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar föreslå Kommunfullmäktige att ge 
Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att fullgöra de uppgifter som ankommer på kommunerna 
enligt lag (2022:1257) om tobaksfria nikotinprodukter samt att uppgifterna ska införas i 
nämndens reglemente. 
  
Beslutsgång 
Ordförande frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Ärendets beredning 
Ärendet har handlagts och föredragits av biträdande förvaltningschef Annelie Fischer. 

Beslutsunderlag 
 Tillägg i reglemente för Samhällsbyggnadsnämnden angående tobaksfria nikotinprodukter 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

Paragrafen är justerad 
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10.  Taxa för hyra av kommunens lokaler och 
anläggningar  KS2023/144 
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§142     KS2023/144 

 
Taxa för hyra av kommunens lokaler och anläggningar  

Beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige antar taxa 
för upplåtelse av kommunens lokaler och anläggningar. Taxan gäller fr.o.m månadsskiftet beslutet 
vunnit laga kraft. 
 

Ärendet 
Förhyrning av kommunens lokaler är samhällsbyggnadsnämndens ansvar enligt nämndens 
reglemente antaget av kommunfullmäktige 2021-03-18, § 35. Ärendet är framtaget av 
kommunens kultur- och fritidschef. Det har även förts en dialog med tjänstepersoner på 
socialförvaltningen om förslaget. För att värna exempelvis barns idrottande så är taxan lägre för 
de föreningar som bedriver barn- och ungdomsverksamhet. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2023-05-15, § 89.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige antar taxa 
för upplåtelse av kommunens lokaler och anläggningar. Taxan gäller from månadsskiftet beslutet 
vunnit laga kraft. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §103 KSAU Taxa för hyra av kommunens lokaler och anläggningar 
 §89 SBN Taxa för upplåtelse av kommunens lokaler och anläggningar 
 Taxa för hyra av kommunens lokaler och anläggningar 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

Paragrafen är justerad 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§89     SBN2023/75 

 
Taxa för upplåtelse av kommunens lokaler och anläggningar  

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar föreslå Kommunfullmäktige att anta taxa för upplåtelse av 
kommunens lokaler och anläggningar. Taxan gäller from månadsskiftet beslutet vunnit laga kraft. 
 

Ärendet 
Förhyrning av kommunens lokaler är Samhällsbyggnadsnämndens ansvar enligt nämndens 
reglemente antaget av Kommunfullmäktige 2021-03-18, § 35. Ärendet är framtaget av 
utbildningsförvaltningens kultur och fritidschef Robert Hagström. Det har även förts en dialog 
med tjänstepersoner på socialförvaltningen om förslaget. För att värna exempelvis barns 
idrottande så är taxan lägre för de föreningar som bedriver barn- och ungdomsverksamhet.  
  
  
Ekonomiska förutsättningar 
Jämförelser har gjorts med tidigare taxa samt närliggande kommuner. 
  
Barnkonsekvensanalys 
Genom att tillhandahålla lokaler för bland annat idrott så gynnas barnets rätt i enlighet med lag 
(2018:1197) om Förenta nationernas konvention om barnets rättigheter. Barn har rätt till vila och 
fritid, till lek och rekreation anpassad till barnets ålder och rätt att fritt delta i det kulturella och 
konstnärliga livet. 
 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar föreslå Kommunfullmäktige att anta taxa för upplåtelse av 
kommunens lokaler och anläggningar. Taxan gäller from månadsskiftet beslutet vunnit laga kraft. 
  
Ledamöters förslag till beslut 
Jonny Svensson yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med följande ändring i 
taxedokumentet: Nivå två kompletteras med "Föreningar" så att texten istället lyder 
"Föreningar/organisationer, privatpersoner samt företag verksamma eller boende i Bollebygds 
kommun." 
  
Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut och ett ändringsyrkande. Ordförande frågar 
först om samhällsbyggnadsnämnden beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut och 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Samhällsbyggnadsnämnden 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-05-15 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

finner att så sker. Ordförande frågar därefter om samhällsbyggnadsnämnden antar Jonny 
Svenssons ändringsyrkande och finner att så sker.  
  
 

Ärendets beredning 
Ärendet har handlagts och föredragits av biträdande förvaltningschef Annelie Fischer. 

Beslutsunderlag 
 Taxa för upplåtelse av kommunens lokaler och anläggningar 
 Taxa för upplåtelse av kommunens lokaler och anläggningar 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

Paragrafen är justerad 
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Taxa för upplåtelse av kommunens lokaler och anläggningar

Taxor och avgifter av kommunens lokaler och anläggningar grunda sig på följande nivåer:

• Nivå 1
Föreningsaktivitet och verksamhet som huvudsakligen är riktad till barn och 
ungdomsverksamhet 0–20 år.

Pensionärsföreningar, föreningar för personer med funktionsvariation samt 
studieförbundens verksamhet för ovan nämnda grupper.

Studieförbund och föreningsverksamhet som huvudsakligen bedriver verksamhet för 
personer över 20 år.

• Nivå 2
Föreningar/organisationer, privatpersoner samt företag verksamma eller boende i 
Bollebygds kommun.

• Nivå 3
Föreningar/organisationer, företag och privatpersoner som är bosatta eller har sitt säte 
utanför Bollebygds kommun.

• Nolltaxa gäller för föreningars icke inkomstbringande lovverksamheter samt för interna 
bokningar inom kommunens förvaltningar nämnder samt partier som finns invalda i 
kommunfullmäktige. Arrangemang som anordnas tillsammans med kommunen är 
hyresfria.

Taxorna avser hyra per timma

Bollebygdsskolan Nivå 1 Nivå 2 Nivå 3
Idrottshall Lilla 16 x 32m 0 100 200
Idrottshall Stora 22 x 42m 0 150 300
Matsal Stora 0 200 400
”Lilla matsalen” 0               100 200
Konstgräsplan 0 300 400

Töllsjöskolan Nivå 1 Nivå 2 Nivå 3
Idrottshall 15 x 27m 0 100 200
Matsal 0 100 200

Örelundsskolan Nivå 1 Nivå 2 Nivå 3
Idrottshall 10 x 16m 0 70 100
Matsal 0 100 200
Konstgräsplan i Olsfors 200 200 300
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Bollegården (bokas genom e-post till bollegarden.allrummet@bollebygd.se)

Nivå 1 Nivå 2 Nivå 3
Allrum 120 pl inkl kök 0 300 400
Restaurang 0 150 300

Biblioteket Nivå 1 Nivå 2 Nivå 3
Stora rummet 0 100 150
Konferensrummet 0 100 150
Utomhusscenen 0 200 300

Krafthuset Nivå 1 Nivå 2 Nivå 3
Café 0 150 250
Konferensrum plan 2 0 100 200
Samtalsrum plan 2 0 100 200

Tingshuset Nivå 1 Nivå 2 Nivå 3
0 150 300

För villkor och regler se av Samhällsbyggnadsnämndens beslutade dokumentet 
”Villkor och regler för att hyra kommunens lokaler och anläggningar” 
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11.  Reglemente för kommunalt pensionärsråd 
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§146     KS2023/86 

 
Reglemente för kommunalt pensionärsråd (KPR)  

Beslut 
Kommunstyrelsens beslut 
Materialet ändras redaktionellt inför behandling i kommunfullmäktige. 
  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar förslag till reglemente för kommunala pensionärsrådet (KPR), daterat 
2023-06-29. 
  
  
 

Ärendet 
Den politiska majoriteten i Bollebygds kommun vill inrätta ett kommunalt pensionärsråd (KPR) 
med syftet att vara en instans för ömsesidigt informationsutbyte och samråd mellan Bollebygds 
kommun och företrädare för pensionärsorganisationerna och kommunen i frågor som har 
aktualitet för ålders- och förtidspensionärer. KPR ska genom sitt arbete stärka inflytandet i frågor 
som rör äldre och verka för att äldres frågor beaktas i nämnder och förvaltningar. 
  
Kommunfullmäktige beslutade på sammanträde 2023-05-04, § 54, att inrätta ett kommunalt 
pensionärsråd (KPR) i Bollebygds kommun samt att ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram 
reglemente och former för rådet. Reglementet ska sedan beslutas av kommunfullmäktige. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen har arbetat fram ett förslag till reglemente, daterat 2023-06-29. 
Förslaget är också avstämt med pensionärsföreningarna som inget hade att erinra.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige antar förslag till reglemente för kommunala pensionärsrådet (KPR), daterat 
2023-06-29. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår att materialet ändras redaktionellt inför behandling i 
kommunfullmäktige. Förslaget antas.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om arbetsutskottets förslag kan antas och finner att så sker.  
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Beslutsunderlag 
 §108 KSAU Reglemente för kommunalt pensionärsråd (KPR) 
 Reglemente för kommunala pensionärsrådet (KPR) i Bollebygds kommun 
 §54 Kf Inrättande av kommunalt pensionärsråd (KPR) 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

Paragrafen är justerad 
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Styrdokument 1 (5) 
2023-06-29 

Fastställd: Kommunfullmäktige 2023-09-xx 
§ x 
 
Gäller för: Kommunala pensionärsrådet 
 
Dokumentansvarig: Kommundirektör 
 

 
  

 
Dnr : 171883 

 

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post 
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se 
 
 

  
 
 
 
 

Reglemente för kommunala pensionärsrådet (KPR) i Bollebygds 
kommun 
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 2 (5) 
 

 

Syfte 
 
§ 1 
Kommunala pensionärsrådet (hädanefter kallat KPR) ska vara en instans för ömsesidigt informations-
utbyte och samråd mellan Bollebygds kommun och företrädare för pensionärsorganisationerna i 
frågor som är aktuella för ålders- och förtidspensionärer. 
 
KPR ska genom sitt arbete stärka inflytandet i frågor som rör äldre och verka för att äldres frågor tas 
hänsyn till i kommunens nämnder och förvaltningar. 
 
 
Definition 
 
§ 2 
Finns kommunal myndighet eller befattningshavare nämnd i detta reglemente inte kvar efter 
omorganisation, ska uppgiften fullgöras av den som har tagit över huvuddelen av myndighetens 
verksamhet eller befattningshavarens arbetsuppgifter. 
 
 
Organisatorisk placering  
 
§ 3 
KPR är organisatoriskt knutet till kommunstyrelsen. 
 
 
Ansvar 
 
§ 4 
De politiskt valda ledamöterna ska regelbundet rapportera till sin styrelse eller nämnd om KPR:s 
verksamhet. 
 
De politiskt valda ledamöterna ska regelbundet rapportera till KPR om aktuella styrelse- eller 
nämndsfrågor av betydelse för pensionärer. 
 
 
KPR:s verksamhet 
 
Allmänna uppgifter 
 
§ 5 
KPR ska aktivt arbeta för att pensionärers synpunkter framförs till kommunen på ett strukturerat sätt. 
 
KPR ska bevaka och driva pensionärers intressen. 
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Uppgifter/verksamhetsområde 
 
§ 6 
Kommunen ska genom KPR informera och samråda om sina verksamheter, planerade förändringar 
samt resultat av insatser eller åtgärder som rör pensionärer. 
 
Kommunen ska ge KPR möjlighet att ingå i planerings- och projektgrupper i samband med ny- eller 
ombyggnation av lokaler och bostäder för äldre. 
 
Kommunen ska före beslut, som rör pensionärer, inhämta synpunkter via remissförfarande/samråda 
med KPR. 
 
KPR ska lämna remissvar på mottagna remisser i kommunala ärenden av betydelse för pensionärers 
situation i kommunen. 
 
KPR ska vara referensgrupp i frågor som rör pensionärers situation. 
 
KPR ska till styrelse och nämnder och andra myndigheter göra de framställningar som rådet finner 
behövliga. 
 
 
KPR:s val och sammansättning  
 
KPR 
§ 7 
KPR består av tio (10) ledamöter och tio (10) ersättare. 
 
§ 8  
KPR:s ledamöter och ersättare utses för en tid av fyra (4) år från och med 1 januari året efter att val 
till kommunfullmäktige hållits. 
 
 
Sammansättning 
 
§ 9 
KPR består av fyra (4) politiskt valda ledamöter och fyra (4) politiskt valda ersättare till dessa. 
 
Kommunen representeras politiskt i KPR av en ordinarie ledamot från vardera kommunstyrelsen, 
samhällsbyggnadsnämnden, socialnämnden och utbildningsnämnden samt en ersättare från vardera 
kommunstyrelsen, samhällsbyggnadsnämnden, socialnämnden och utbildningsnämnden.  
 
Kommunstyrelsen och nämnderna utser själva ledamot och ersättare. 
 
Pensionärsorganisationerna – Pensionärernas riksorganisation (PRO) och Sveriges Pensionärsförbund 
(SPF) – utser vardera tre (3) ordinarie ledamöter samt vardera tre (3) personliga ersättare till ordinarie 
ledamöter. 
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Ordförande 
 
§ 10 
Ordförande och vice ordförande utses av kommunstyrelsen och 2:e vice ordförande av utses av 
pensionärsorganisationerna. 
 
§ 11  
Om varken ordförande eller vice ordförande kan delta i ett hela eller del av sammanträdet öppnar den 
till åldern äldste ledamoten mötet för att rådet ska välja tillfällig ordförande för mötet.  
 
§ 12  
Om ordförande är förhindrad att fullgöra uppdraget under en längre tid övertar vice ordförande 
ordförandens uppgifter. 
 
 
Kallelser och protokoll 
 
§ 13 
Ordförande ansvarar för att kallelsen utfärdas till sammanträdena.  
 
Kallelsen ska vara skriftlig och innehålla uppgift om tid och plats för sammanträdet.  
 
Kallelsen ska skickas digitalt via e-post till varje ledamot och ersättare samt annan adjungerad senast 
tio (10) dagar före sammanträdesdagen. 
 
Kallelsen ska åtföljas av ärendelista. Ordförande beslutar vilka eventuella handlingar som tillhör 
ärende i ärendelistan som ska medfölja kallelsen. 
 
§ 14  
KPR:s synpunkter och initiativ ska redovisas skriftligt i ett protokoll efter varje sammanträde och 
protokollet delges rådets ledamöter och ersättare, samt kommunfullmäktige, styrelse och nämnder.  
 
 
Sammanträden 
 
§ 15 
KPR sammanträder fyra (4) gånger per år.  
 
KPR sammanträder på dag och tid som ordförande bestämmer. Datum för årets sammanträden ska 
fastställas i den årliga sammanträdesplanen för kommunen som kommunstyrelseförvaltningen tar 
fram.  
 
Extra sammanträden ska hållas när ordförande eller mer än hälften av rådets ledamöter så begär.  
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Ersättare 
 
§ 16 
Om en ledamot är förhindrad att delta i hela eller del av sammanträdet ska en ersättare tjänstgöra i 
ledamotens ställe. 
 
En ledamot som inställer sig under pågående ärende har rätt att tjänstgöra även om en ersättare har 
trätt in i ledamotens ställe. Dock bör pågående ärende gå till beslut innan byte sker. 
 
 
Arvode 
 
§ 17 
Arvode betalas ut till politiskt valda ledamöter och ersättare enligt kommunens arvodesreglemente. 
 
Om politiskt vald ledamot eller ersättare inte är årsarvoderad utbetalas sedvanligt sammanträdes-
arvode.  
 
Arvode betalas inte ut till pensionärsorganisationernas representanter i KPR.  
 
 
 
Övrigt 
 
Ändring av reglemente 
 
§ 18 
Reglementet för KPR ändras genom beslut av kommunfullmäktige. 
 
 
§ 19 
Önskar KPR att reglementet ändras, ska rådet lämna förslag till kommunstyrelsen, som ska handlägga 
förslaget inför behandling och beslut i kommunfullmäktige.  
 
 
Administrativt stöd 
 
§ 20 
KPR har rätt till sekreterarstöd och övrig grundläggande administrativ service från kommunstyrelse-
förvaltningen i kommunen.   
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 Kommunfullmäktige 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-05-04 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§54     KS2023/86 

 
Inrättande av kommunalt pensionärsråd (KPR)  

Beslut 
Kommunfullmäktige inrättar ett kommunalt pensionärsråd (KPR) i Bollebygds kommun. 
  
Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram reglemente och former för rådet. Reglementet ska 
sedan beslutas av kommunfullmäktige.  
 

Ärendet 
Den politiska majoriteten i Bollebygds kommun vill inrätta ett kommunalt pensionärsråd (KPR) 
med syftet att vara en instans för ömsesidigt informationsutbyte och samråd mellan Bollebygds 
kommun och företrädare för pensionärsorganisationerna och kommunen i frågor som har 
aktualitet för ålders- och förtidspensionärer. KPR ska genom sitt arbete stärka inflytandet i frågor 
som rör äldre och verka för att äldres frågor beaktas i nämnder och förvaltningar. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige inrättar ett kommunalt pensionärsråd (KPR) i Bollebygds kommun. 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram reglemente och former för rådet. Reglementet ska 
sedan beslutas av kommunfullmäktige.  
  
Kommunstyrelsens förslag bifalls av Lars-Erik Olsson (S), Ulf Rapp (S), Ingridh Anderén (M), 
Hannu Sutinen (L) och Otto Andreasson (S).  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §73 KS Inrättande av kommunalt pensionärsråd (KPR) 

Skickas till 
Kommundirektör 

Paragrafen är justerad 
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12.  Generella statsbidrag riktade mot 
äldreomsorgen  KS2023/204 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-08-29 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§140     KS2023/204 

 
Generella statsbidrag riktade mot äldreomsorgen  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att det generella statsbidraget för utökad bemanning av 
sjuksköterskor på särskilda boenden och det generella statsbidraget för att minska andel 
timanställda inom vård och omsorg om äldre tilldelas socialnämnden genom att nämndens ram 
utökas med 6,18 mnkr 2023. Med motsvarande belopp höjs intäktsbudgeten för generella 
statsbidrag på finansförvaltningen. 
 

Ärendet 
Generella statsbidraget för utökad bemanning av sjuksköterskor på särskilda boenden från 2022 
ligger felaktigt redovisat under socialnämnden för 2023. Intäkten på 0,65 mnkr som avser 2023 
bör flyttas från Socialnämnden till finansförvaltningen för att bättre leva upp till 
redovisningslagen. I stället kan nämnden få utökad ram. Ändringen är av redovisningsteknisk 
karaktär. 
Under 2023 erhöll kommunen generella statsbidrag för att utöka bemanningen på särskilda boenden och 
för att Minska andel timanställda inom vård och omsorg om äldre bidragen är på 1,09 mnkr och 4,44 
mnkr. Enligt rådande redovisningsregler kan medlen endast användas under 2023. Medlen 
intäktsförs på finansförvaltningen och för att fördela medlen på ett redovisningsmässigt korrekt 
sätt till socialnämnden kan ramen utökas. 
  
Socialstyrelsen meddelade i juni 2022 tilldelning av det generella statsbidraget för att utöka 
bemanningen på särskilda boenden avseende 2021 års tilldelning. Bollebygd tilldelades 1,02 mnkr. 
Medlen får användas under 2022 och 2023. Socialstyrelsen meddelade tilldelningen i juni 2022. 
0,38 mnkr intäkts-redovisades år 2022 och resterande 0,65 mnkr har intäktsredovisats under 
2023. 
I likhet med övriga generella statsbidrag ska medlen intäktsföras kommuncentralt. I nuläget ligger 
statsbidraget konterat som generellt statsbidrag på socialnämnden vilket inte är praxis i 
kommunal redovisning.  
Socialstyrelsen meddelade i juni och juli 2023 tilldelning av de generella statsbidragen för att utöka 
bemanningen på särskilda boenden och för att Minska andel timanställda inom vård och omsorg om äldre 
avseende 2022 års tilldelning. Bollebygd tilldelades 1,09 mnkr respektive 4,44 mnkr för de två 
bidragen vilket totalt ger generella statsbidrag om 5,53 mnkr. Enligt rådande redovisningsregler 
kan medlen endast användas under 2023. 
  
Bidraget från 2022 har varit känt sedan länge och funnits med i prognosarbetet under hela 
verksamhetsåret. Bidragen för 2023 har inte bedömts som säkra eftersom bidraget varit avhängigt 
av hur Socialstyrelsen har bedömt inrapporterade prestationer och därmed inte funnits med i 
kommunens prognosarbete. Erhållet bidrag för 2023 ger kommunen ett tillskott som kan 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

användas för mer verksamhet under året. Eftersom bidragen klassas som generella finns det 
ingen återbetalningsskyldighet utan det står kommunen fritt att använda medlen under 2023.  
  
För att få en rättvisande och korrekt redovisning som blir jämförbar med andra kommuner 
föreslås socialnämndens ram att utökas med 0,65 mnkr avseende 2022 års tilldelning av 
statsbidraget "ökad bemanning". I samband med att ramen utökas flyttas intäkten kommuncentralt 
så att kommunens budgeterade resultat är oförändrad. På samma vis föreslås även statsbidragen 
som kommit in under 2023 att hanteras. Då statsbidragen sökts av socialnämnden och baserats 
på prestationer inom äldreomsorgen i Bollebygds kommun ter det sig naturligt att medlen kan 
nyttjas av socialnämnden. Notera att en utökning av socialnämndens ram 2023 på grund av de 
här bidragen inte innebär att ramen förstärks med samma belopp 2024 utan är en engångshöjning 
som motsvarar mottagna statsbidrag. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige beslutar att det generella statsbidraget för utökad bemanning av 
sjuksköterskor på särskilda boenden och det generella statsbidraget för att minska andel 
timanställda inom vård och omsorg om äldre tilldelas socialnämnden genom att nämndens ram 
utökas med 6,18 mnkr 2023. Med motsvarande belopp höjs intäktsbudgeten för generella 
statsbidrag på finansförvaltningen. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §111 KSAU Generella statsbidrag riktade mot äldreomsorgen 
 Socialstyrelsens beslut om minskad timanställning 2023 
 Socialstyrelsens beslut om öka bemanning ssk 2023 
 Beslut Socialstyrelsen om att öka bemanning ssk 2022 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

Paragrafen är justerad 
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TJÄNSTESKRIVELSE 
2023-08-10          1 (2) 
 
Dnr :KS2023/204-1 

Kommunstyrelseförvaltningen   
Karl Norlander  |  Ekonom/controller 
0734-64 70 23  |  karl.norlander@bollebygd.se 

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post 
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott  

 

Generella statsbidrag riktade till äldreomsorgen 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att det generella statsbidraget för utökad bemanning av sjuksköterskor 
på särskilda boenden och det generella statsbidraget för att minska andel timanställda inom vård och 
omsorg om äldre tilldelas socialnämnden genom att nämndens ram utökas med 6,18 mnkr 2023. Med 
motsvarande belopp höjs intäktsbudgeten för generella statsbidrag på finansförvaltningen.  

Ärendet 
Generella statsbidraget för utökad bemanning av sjuksköterskor på särskilda boenden från 2022 ligger 
felaktigt redovisat under socialnämnden för 2023. Intäkten på 0,65 mnkr som avser 2023 bör flyttas 
från Socialnämnden till finansförvaltningen för att bättre leva upp till redovisningslagen. I stället kan 
nämnden få utökad ram. Ändringen är av redovisningsteknisk karaktär. 

Under 2023 erhöll kommunen generella statsbidrag för att utöka bemanningen på särskilda boenden och för 
att Minska andel timanställda inom vård och omsorg om äldre bidragen är på 1,09 mnkr och 4,44 mnkr. Enligt 
rådande redovisningsregler kan medlen endast användas under 2023. Medlen intäktsförs på finans-
förvaltningen och för att fördela medlen på ett redovisningsmässigt korrekt sätt till socialnämnden 
kan ramen utökas. 

Ekonomiska förutsättningar 
Socialstyrelsen meddelade i juni 2022 tilldelning av det generella statsbidraget för att utöka bemanningen 
på särskilda boenden avseende 2021 års tilldelning. Bollebygd tilldelades 1,02 mnkr. Medlen får användas 
under 2022 och 2023. Socialstyrelsen meddelade tilldelningen i juni 2022. 0,38 mnkr intäkts-
redovisades år 2022 och resterande 0,65 mnkr har intäktsredovisats under 2023. 

I likhet med övriga generella statsbidrag ska medlen intäktsföras kommuncentralt. I nuläget ligger 
statsbidraget konterat som generellt statsbidrag på socialnämnden vilket inte är praxis i kommunal 
redovisning.  

Socialstyrelsen meddelade i juni och juli 2023 tilldelning av de generella statsbidragen för att utöka 
bemanningen på särskilda boenden och för att Minska andel timanställda inom vård och omsorg om äldre avseende 
2022 års tilldelning. Bollebygd tilldelades 1,09 mnkr respektive 4,44 mnkr för de två bidragen vilket 
totalt ger generella statsbidrag om 5,53 mnkr. Enligt rådande redovisningsregler kan medlen endast 
användas under 2023. 
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 TJÄNSTESKRIVELSE 
  2023-08-10         2 (2)  
   
  

 

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post 
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se 
 

Bidraget från 2022 har varit känt sedan länge och funnits med i prognosarbetet under hela 
verksamhetsåret. Bidragen för 2023 har inte bedömts som säkra eftersom bidraget varit avhängigt av 
hur Socialstyrelsen har bedömt inrapporterade prestationer och därmed inte funnits med i 
kommunens prognosarbete. Erhållet bidrag för 2023 ger kommunen ett tillskott som kan användas 
för mer verksamhet under året. 

Eftersom bidragen klassas som generella finns det ingen återbetalningsskyldighet utan det står 
kommunen fritt att använda medlen under 2023.  

Bedömning 
För att få en rättvisande och korrekt redovisning som blir jämförbar med andra kommuner föreslås 
Socialnämndens ram att utökas med 0,65 mnkr avseende 2022 års tilldelning av statsbidraget "ökad 
bemanning". I samband med att ramen utökas flyttas intäkten kommuncentralt så att kommunens 
budgeterade resultat är oförändrad. På samma vis föreslås även statsbidragen som kommit in under 
2023 att hanteras. 

Då statsbidragen sökts av socialnämnden och baserats på prestationer inom äldreomsorgen i 
Bollebygds kommun ter det sig naturligt att medlen kan nyttjas av socialnämnden. Notera att en 
utökning av socialnämndens ram 2023 på grund av de här bidragen inte innebär att ramen förstärks 
med samma belopp 2024 utan är en engångshöjning som motsvarar mottagna statsbidrag.  

Beslutsunderlag  
Socialstyrelsens beslut 

Skickas till 
Socialnämnden, ekonomiavdelningen 

 

BOLLEBYGDS KOMMUN 

Kommunstyrelseförvaltningen 

 

Monica Holmgren Karl Norlander 

Förvaltningschef Ekonom/controller 
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Behörighet och statsbidrag
Ann Bengtsson
ann.bengtsson@socialstyrelsen.se

2023-07-04 9.1-31007/2022

Bollebygds kommun 
ATTN: MATILDA ERNFRIDSSON 
Bollebygds kommun 
517 83 Bollebygd 

SOCIALSTYRELSEN 
106 30 Stockholm 

Telefon 075-247 30 00 
Fax 075-247 32 52 

socialstyrelsen@socialstyrelsen.se 
www.socialstyrelsen.se 

Beslut om statsbidrag för prestationsbaserade medel i syfte 
att minska andelen timanställningar inom kommunalt 
finansierad vård och omsorg om äldre 
Beslut 
Socialstyrelsen beslutar att bevilja Bollebygds kommun 4444552 kronor i stats-
bidrag för prestationer som uppnåtts under perioden 2021-2022. 

Reglering 
Statsbidraget fördelas utifrån regeringsbeslut med diarienummer S2021/04601 
(delvis) samt Socialstyrelsens anvisningar för bidraget med diarienummer 9.1-
15036/2022. 

Skäl till beslutet 
Bollebygds kommun har senast den 1 oktober 2022 anmält intresse för statsbi-
draget och därefter senast den 31 januari 2023 rapporterat in följande data: 

Antal tillsvidare-
anställda februari 
2021 

Antal timanställda 
februari 2021 

Antal tillsvidare-
anställda november 
2022 

Antal timanställda 
november 2022 

133 145 33 24 

Baserat på denna data har Socialstyrelsen beräknat att ni uppfyllt villkor inom 
statsbidraget. 

Beräkningen av er beviljade summa för villkoret eller villkoren har gjorts genom 
att inom det specifika villkoret vikta fördelningen, mellan de kommuner som 
klarat villkoret utifrån den fördelningsnyckel som bifogats uppdraget (bilaga 3). 

Er beviljade summa bryts ned enligt följande; 

Villkor Beviljat belopp 
God nivå 0   
En tydlig förbättring 4444552 

Utbetalning 
Statsbidraget betalas ut som engångsbelopp till angivet bankgiro/plusgironum-
mer. Medlen disponeras som generella medel och kommer att betalas ut senast 
under augusti månad. 
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SOCIALSTYRELSEN 2023-07-04

Kontakt 
Vid kontakt med Socialstyrelsen, vänligen ange diarienummer 9.1-31007/2022. 
Har ni frågor om beslutet? Vänligen kontakta statsbidrag.prestationsbaserat@so-
cialstyrelsen.se. 

Överklagan 
Beslutet får inte överklagas i enlighet med 26 § i förordning (2015:284) med in-
struktion för Socialstyrelsen. 

Handläggning och beslutsfattare 
Beslut i detta ärende har fattats av avdelningschefen Zara Warglo. I den slutgil-
tiga handläggningen har enhetschef Stina Isaksson deltagit. Utredaren Ann 
Bengtsson har varit föredragande. 

Enligt Socialstyrelsens beslut 

Ann Bengtsson 
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13.  Revidering av förbundsordning för 
Tolkförmedling Väst  KS2023/157 
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§148     KS2023/157 

 
Revidering av förbundsordning för Tolkförmedling Väst  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige fastställer reviderad förbundsordning för Tolkförmedling Väst. Den nya 
förbundsordningen gäller från 2024-01-01. 
 

Ärendet 
Direktionen för Tolkförmedling Väst har antagit reviderad förbundsordning och översänder den 
för beslut om fastställande i respektive medlemsfullmäktige, däribland Bollebygds kommun. 
Följande ändringar görs i förbundsordningen;  
Följande kommuner - Bengtsfors, Stenungssund och Vänersborg - önskar gå in som medlemmar 
i Tolkförmedling Väst och föreslås därför godkännas som nya medlemmar. 
För att säkerställa att förbundet har firmatecknare i början av en ny mandatperiod föreslås en 
justering av överflödig formulering avseende direktionens beslut i frågan. 
För att de förtroendevalda revisorerna ska kunna granska mandatperiodens sista årsredovisning 
förslås de förtroendevalda revisorerna väljas på fyra år räknat från 1 maj efter val. 
En ny paragraf föreslås läggas till utifrån direktionens tidigare beslut avseende återbetalning av 
eget kapital. 
Utöver ovan föreslås är även några mindre redaktionella ändringar. 
Den nya förbundsordningen föreslås gälla från 1 januari 2024. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige fastställer reviderad förbundsordning för Tolkförmedling Väst. Den nya 
förbundsordningen gäller från 2024-01-01. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §110 KSAU Revidering av förbundsordning för Tolkförmedling Väst 
 Förbundsordning från 1 jan 2024 
 Nuvarande förbundsordning ändringsmarkeringar 
 Protokollsutdrag 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Paragrafen är justerad 
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Förbundsordning 
Gäller fr.o.m. 2024-01-01 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Diarienummer: 

23/0031-3 

Beslutad av: 

Respektive medlemsfullmäktige 

Uppdaterad: 

2023-05-26 

Granskad: 

2023-05-26 

Dokumentansvarig: 

Förbundssekreterare  
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Förbundsordning 2 (5) 

1 §  Namn och säte 
Förbundets namn är Tolkförmedling Väst och har sitt säte i Göteborg. 

 

2 §  Medlemmar 
Förbundet utgörs av 46 medlemmar. Medlemsorganisationerna är Västra Götalandsregionen 

samt kommunerna Alingsås, Bengtsfors, Bollebygd, Borås, Dals Ed, Essunga, Falköping, 

Grästorp, Gullspång, Göteborg, Götene, Herrljunga, Hjo, Härryda, Karlsborg, Kungälv, Lerum, 

Lidköping, Lilla Edet, Lysekil, Mark, Mariestad, Mölndal, Munkedal, Orust, Partille, Skara, 

Skövde, Sotenäs, Stenungssund, Strömstad, Svenljunga, Tanum, Tibro, Tjörn, Tidaholm, 

Tranemo, Trollhättan, Töreboda, Uddevalla, Ulricehamn, Vara, Vårgårda, Vänersborg samt 

Öckerö. 

 

3 §  Ändamål 
Förbundets ändamål är att tillgodose medlemmarnas behov av språktolk genom att bedriva 

gemensam språktolk- och översättningsförmedling. 

 

4 § Organisation 
Tolkförmedling Väst är ett kommunalförbund med en direktion. Direktionen är förbundets 

beslutande församling och styrelse. Direktionen består av en ordinarie ledamot och en ersättare 

från respektive medlemsorganisation. Ordinarie ledamot från Göteborgs stad är ordförande i 

direktionen och ledamoten från Västra Götalandsregionen är vice ordförande. Ordförande och 

viceordförande utgör direktionens presidium.  

 

Direktionen kan inrätta de övriga organ som behövs för att bedriva förbundets verksamhet på ett 

effektivt och korrekt sätt. 

 

Direktionen utser en förbundsdirektör som har att leda verksamheten enligt direktionens 

anvisningar. Förbundet har ett kansli med uppgift att under förbundsdirektör sköta förbundets 

administration och dess övergripande verksamhet. Förbundet har lokalkontor på flera orter. 

 

5 § Firmatecknare 
Ordföranden är firmatecknare i förening med förbundsdirektör. Vice ordförande är ersättare för 

ordföranden.  

 

6 § Mandattid  
Direktionens ledamöter och ersättare väljs för en mandattid på fyra år räknat från den 1 januari 

året efter val.  

 

7 § Arvoden och ersättningar 
Arvoden och andra ekonomiska ersättningar till ledamöter och ersättare i direktionen samt till 

revisorerna ska utgå enligt de regler och bestämmelser som gäller för Västra Götalandsregionen. 

Arvoden och ekonomiska ersättningar bekostas av förbundet. 
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Förbundsordning    3 (5) 

8 § Revisorer 
Förbundet ska ha två förtroendevalda revisorer som utses av Västra Götalandsregionen. 

Revisorerna väljs för samma mandatperiod som ledamöterna och ersättarna i direktionen. 

Uppdraget är slutfört när revisorerna under det femte året efter valet har avslutat granskningen av 

det fjärde årets verksamhet och avlämnat sina revisionsberättelser. Det första året i varje 

mandatperiod inleds således med dubbla revisorskollegier. Revisorerna ska avge 

revisionsberättelse till direktionen och till respektive medlems fullmäktige. 

 

9 § Initiativrätt 
Ärenden i direktionen får väckas av: 

• ledamot i direktionen 

• medlem genom dess fullmäktige eller styrelse 

• organ under direktionen om direktionen har medgivit sådan rätt 

 

10 § Närvaro- och yttranderätt 
Direktionen avgör själv i vilka fall någon som ej är ledamot eller ersättare i direktionen har rätt att 

närvara och yttra sig vid direktionens möten.  

 

Vid ordinarie ledamots förhinder tjänstgör ersättare. Ledamot kallar själv in sin ersättare. 

 

11 § Beslut 
Direktionen fattar beslut med enkel majoritet i samtliga ärenden. Vid lika röstetal har 

ordföranden utslagsröst. 

 

12 § Anslagstavla 
Förbundets anslagstavla finns på förbundets webbplats. 

 

Förbundets tillkännagivanden anslås på förbundets anslagstavla. 

 

13 § Andelskapital 
Varje medlem tillskjuter 1 svensk krona per kommuninvånare som andelskapital vid inträde i 

förbundet. Kvotvärdet av detta ger medlemmens andel i förbundet. 

 

14 § Andel i tillgångar och skulder 
Medlemmarna har vid varje tidpunkt andel i förbundets tillgångar och skulder i förhållande till 

medlemmens andel av andelskapitalet. Fördelningsgrunden gäller även för täckande av brist om 

förbundet skulle sakna medel att betala sina skulder i verksamheten samt vid skifte av förbundets 

behållna tillgångar eller skulder som föranleds av förbundets upplösning. 

 

15 § Kostnadstäckning 
Förbundets årliga kostnader ska minst täckas av årets intäkter. Medlemmarna debiteras för 

utförda tjänster enligt självkostnadsprincipen. 

 

16 § Eget kapital 
Direktionen fattar årligen beslut om återbetalning av eget kapital i samband med direktionens 

godkännande av årsredovisningen.   
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17 § Finanspolicy, borgen m.m. 
Förbundet ska följa den av direktionen antagna finanspolicyn. Förbundet får inte teckna borgen, 

garantier eller motsvarande utan godkännande av samtliga medlemmars fullmäktige. 

 

Förbundet får inte bilda bolag, förvärva andelar i bolag eller motsvarande utan godkännande av 

samtliga medlemmars fullmäktige. 

 

18 § Insyn och informationsskyldighet 
Medlemmarna i förbundet, genom sina respektive styrelser, har rätt till insyn i förbundet. 

Direktionen ska avlämna den information över verksamheten som medlem i förbundet 

efterfrågar. Direktionen ansvarar för att informera medlemmarna i förbundet om principiella 

händelser eller andra händelser av större vikt för förbundet eller någon av dess medlemmar.  

 

19 § Budgetprocess 
Direktionen ska årligen fastställa budget för förbundet. Budgeten ska innehålla en plan för 

verksamheten och ekonomin under budgetåret samt en plan för ekonomin under den kommande 

tvåårsperioden. 

 

Budgeten ska fastställas senast den 30 september för kommande verksamhetsår. Budgetförslaget 

ska dessförinnan samrådas med medlemmarna.  

 

Budgetförslaget ska vara tillgängligt för allmänheten. Direktionsmötet då budgeten fastställs är 

offentligt.  

 

20 § Årsredovisning och delårsrapport 
Direktionen ska senast den 30 mars ha upprättat årsredovisning för det gångna verksamhetsåret. 

Årsredovisningen översänds efter revision till respektive medlem för beslut om godkännande i 

fullmäktige samt beslut om prövning av ansvarsfrihet för direktionen.  

 

Direktionsmötet då årsredovisningen behandlas är inte offentligt. 

 

Direktionen upprättar även en delårsrapport som efter revision översänds till respektive medlem 

för behandling i fullmäktige. 

 

21 § Inträde av ny medlem 
Vid önskan om att inträda som medlem i förbundet ska ansökan ställas till direktionen som yttrar 

sig och överlämnar ärendet om ny förbundsordning till medlemmarna. Ny medlem har antagits 

när samtliga medlemmar, ansökande och befintliga, genom fullmäktigebeslut antagit den nya 

förbundsordningen. 

 
22 § Ändring av förbundsordningen 
Ändringar och tillägg till förbundsordningen ska antas av direktionen och fastställas av samtliga 

medlemmars fullmäktige.  
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23 § Uppsägning och utträde 
Förbundet är bildat för obestämd tid. En medlem har rätt att utträda ur förbundet. 

Uppsägningstiden är tre år räknat från ingången av den månad då uppsägningen skedde. 

 

Regleringen av de ekonomiska mellanhavandena mellan förbundet och den utträdande 

medlemmen bestäms i en överenskommelse mellan samtliga medlemmar. Den ekonomiska  

regleringen ska ske utifrån förbundsordningens 13 – 15 §§ såvida inte annat avtalas mellan 

medlemmarna. De kvarvarande medlemmarna antar de ändringar i förbundsordningen som krävs 

med anledning av utträdet. 

 

24 § Likvidation 
Om medlemmarna inte kan enas om förutsättningarna för utträde när uppsägningstiden är till 

ända, ska förbundet omedelbart träda i likvidation. 

 

Förbundet ska också träda i likvidation om mer än hälften av medlemmarna genom samstämmiga 

beslut i respektive medlems fullmäktige fattat beslut härom. 

 

Likvidation verkställs av direktionen i egenskap av likvidator. Vid skifte av förbundets tillgångar 

och skulder i anledning av likvidationen ska den i 14 § angivna fördelningsgrunden mellan 

medlemmarna gälla. När förbundet har trätt i likvidation ska förbundets egendom i den mån det 

behövs för likvidationen genom försäljning eller på annat lämpligt sätt omvandlas till pengar. 

Verksamheten får fortsatt tillfälligt bedrivas om det så krävs för en ändamålsenlig avveckling. 

 

När direktionen fullgjort sitt uppdrag som likvidator ska direktionen avge en slutredovisning för 

sin förvaltning. Redovisningen sker genom en förvaltningsberättelse som rör likvidationen i sin 

helhet med redovisning av skiftet av behållna tillgångar. Till berättelsen ska fogas 

redovisningshandlingar för hela likvidationen. Handlingarna ska revideras av förbundets revisorer 

vilka ska yttra sig i en revisionsberättelse. Till slutredovisningen ska fogas direktionens beslut om 

vilken av förbundets medlemmar som ska överta och vårda de handlingar som hör till förbundets 

arkiv.  

 

Förbundet är upplöst då förvaltningsberättelsen och redovisningshandlingarna har delgetts 

samtliga medlemmar. 

 

25 § Tvister 
Om tvist uppkommer mellan förbundet och en eller flera medlemmar och om parterna inte kan 

nå en frivillig uppgörelse ska tvisten avgöras av allmän domstol. 
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1 §  Namn och säte 
Förbundets namn är Tolkförmedling Väst och har sitt säte i Göteborg. 

 

2 §  Medlemmar 
Förbundet utgörs av 46 medlemmar. Medlemsorganisationerna är Västra Götalandsregionen 

samt kommunerna Alingsås, Bengtsfors, Bollebygd, Borås, Dals Ed, Essunga, Falköping, 

Grästorp, Gullspång, Göteborg, Götene, Herrljunga, Hjo, Härryda, Karlsborg, Kungälv, Lerum, 

Lidköping, Lilla Edet, Lysekil, Mark, Mariestad, Mölndal, Munkedal, Orust, Partille, Skara, 

Skövde, Sotenäs, Stenungssund, Strömstad, Svenljunga, Tanum, Tibro, Tjörn, Tidaholm, 

Tranemo, Trollhättan, Töreboda, Uddevalla, Ulricehamn, Vara, Vårgårda, Vänersborg samt 

Öckerö. 

 

3 §  Ändamål 
Förbundets ändamål är att tillgodose medlemmarnas behov av språktolk genom att bedriva 

gemensam språktolk- och översättningsförmedling. 

 

4 § Organisation 
Tolkförmedling Väst är ett kommunalförbund med en direktion. Direktionen är förbundets 

beslutande församling och styrelse. Direktionen består av en ordinarie ledamot och en ersättare 

från respektive medlemsorganisation. Ordinarie ledamot från Göteborgs stad är ordförande i 

direktionen och ledamoten från Västra Götalandsregionen är vice ordförande. Ordförande och 

viceordförande utgör direktionens presidium.  

 

Direktionen kan inrätta de övriga organ som behövs för att bedriva förbundets verksamhet på ett 

effektivt och korrekt sätt. 

 

Direktionen utser en förbundsdirektör som har att leda verksamheten enligt direktionens 

anvisningar. Förbundet har ett kansli med uppgift att under förbundsdirektör sköta förbundets 

administration och dess övergripande verksamhet. Förbundet har lokalkontor på flera orter. 

 

5 § Firmatecknare 
Ordföranden är firmatecknare i förening med förbundsdirektör. Vice ordförande är ersättare för 

ordföranden. Direktionen utser firmatecknare och beslutsattestanter för förbundet. 

 

6 § Mandattid  
Direktionens ledamöter och ersättare väljs för en mandattid på fyra år räknat från den 1 januari 

året efter det att val. av fullmäktige har ägt rum i hela landet. 

 

7 § Arvoden och ersättningar 
Arvoden och andra ekonomiska ersättningar till ledamöter och ersättare i direktionen samt till 

revisorerna ska utgå enligt de regler och bestämmelser som gäller för Västra Götalandsregionen. 

Arvoden och ekonomiska ersättningar bekostas av förbundet. 
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8 § Revisorer 
Förbundet ska ha två förtroendevalda revisorer som utses av Västra Götalandsregionen. 

Revisorerna väljs för samma mandatperiod som ledamöterna och ersättarna i direktionen. 

Uppdraget är slutfört när revisorerna under det femte året efter valet har avslutat granskningen av 

det fjärde årets verksamhet och avlämnat sina revisionsberättelser. Det första året i varje 

mandatperiod inleds således med dubbla revisorskollegier. Revisorerna ska avge 

revisionsberättelse till direktionen och till respektive medlems fullmäktige. 

 

9 § Initiativrätt 
Ärenden i direktionen får väckas av: 

• ledamot i direktionen 

• medlem genom dess fullmäktige eller styrelse 

• organ under direktionen om direktionen har medgivit sådan rätt 

 

10 § Närvaro- och yttranderätt 
Direktionen avgör själv i vilka fall någon som ej är ledamot eller ersättare i direktionen har rätt att 

närvara och yttra sig vid direktionens möten.  

 

Vid ordinarie ledamots förhinder tjänstgör ersättare. Ledamot kallar själv in sin ersättare. 

 

11 § Beslut 
Direktionen fattar beslut med enkel majoritet i samtliga ärenden. Vid lika röstetal har 

ordföranden utslagsröst. 

 

12 § Anslagstavla 
Förbundets anslagstavla finns på förbundets webbplats. 

 

Förbundets kungörelser, tillkännagivanden av protokollsjusteringar och övriga tillkännagivanden 

ska anslås på förbundets anslagstavla. 

 

13 § Andelskapital 
Varje medlem tillskjuter 1 svensk krona per kommuninvånare som andelskapital vid inträde i 

förbundet. Kvotvärdet av detta ger medlemmens andel i förbundet. 

 

14 § Andel i tillgångar och skulder 
Medlemmarna har vid varje tidpunkt andel i förbundets tillgångar och skulder i förhållande till 

medlemmens andel av andelskapitalet. Fördelningsgrunden gäller även för täckande av brist om 

förbundet skulle sakna medel att betala sina skulder i verksamheten samt vid skifte av förbundets 

behållna tillgångar eller skulder som föranleds av förbundets upplösning. 

 

15 § Kostnadstäckning 
Förbundets årliga kostnader ska minst täckas av årets intäkter. Medlemmarna debiteras för 

utförda tjänster enligt självkostnadsprincipen. 
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16 § Eget kapital 
Direktionen fattar årligen beslut om återbetalning av eget kapital i samband med direktionens 

godkännande av årsredovisningen.  

 
17 § Finanspolicy, borgen m.m. 
Förbundet ska följa den av direktionen antagna finanspolicyn. Förbundet får inte teckna borgen, 

garantier eller motsvarande utan godkännande av samtliga medlemmars fullmäktige. 

 

Förbundet får inte bilda bolag, förvärva andelar i bolag eller motsvarande utan godkännande av 

samtliga medlemmars fullmäktige. 

 

18 § Insyn och informationsskyldighet 
Medlemmarna i förbundet, genom sina respektive styrelser, har rätt till insyn i förbundet. 

Direktionen ska avlämna den information över verksamheten som medlem i förbundet 

efterfrågar. Direktionen ansvarar för att informera medlemmarna i förbundet om principiella 

händelser eller andra händelser av större vikt för förbundet eller någon av dess medlemmar.  

 

19 § Budgetprocess 
Direktionen ska årligen fastställa budget för förbundet. Budgeten ska innehålla en plan för 

verksamheten och ekonomin under budgetåret samt en plan för ekonomin under den kommande 

tvåårsperioden. 

 

Budgeten ska fastställas senast den 30 september för kommande verksamhetsår. Budgetförslaget 

ska dessförinnan samrådas med medlemmarna.  

 

Budgetförslaget ska vara tillgängligt för allmänheten. Direktionsmötet då budgeten fastställs är 

offentligt.  

 

20 § Årsredovisning och delårsrapport 
Direktionen ska senast den 30 mars ha upprättat årsredovisning för det gångna verksamhetsåret. 

Årsredovisningen översänds efter revision till respektive medlem för beslut om godkännande i 

fullmäktige samt beslut om prövning av ansvarsfrihet för direktionen.  

 

Direktionsmötet då årsredovisningen behandlas är inte offentligt. 

 

Direktionen upprättar även en delårsrapport som efter revision översänds till respektive medlem 

för behandling i fullmäktige. 

 

21 § Inträde av ny medlem 
Vid önskan om att inträda som medlem i förbundet ska ansökan ställas till direktionen som yttrar 

sig och överlämnar ärendet om ny förbundsordning till medlemmarna. Ny medlem har antagits 

när samtliga medlemmar, ansökande och befintliga, genom fullmäktigebeslut antagit den nya 

förbundsordningen. 
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22 § Ändring av förbundsordningen 
Ändringar och tillägg till förbundsordningen ska antas av direktionen och fastställas av samtliga 

medlemmars fullmäktige.  

 

23 § Uppsägning och utträde 
Förbundet är bildat för obestämd tid. En medlem har rätt att utträda ur förbundet. 

Uppsägningstiden är tre år räknat från ingången av den månad då uppsägningen skedde. 

 

Regleringen av de ekonomiska mellanhavandena mellan förbundet och den utträdande 

medlemmen bestäms i en överenskommelse mellan samtliga medlemmar. Den ekonomiska  

regleringen ska ske utifrån förbundsordningens 13 – 15 §§ såvida inte annat avtalas mellan 

medlemmarna. De kvarvarande medlemmarna antar de ändringar i förbundsordningen som krävs 

med anledning av utträdet. 

 

24 § Likvidation 
Om medlemmarna inte kan enas om förutsättningarna för utträde när uppsägningstiden är till 

ända, ska förbundet omedelbart träda i likvidation. 

 

Förbundet ska också träda i likvidation om mer än hälften av medlemmarna genom samstämmiga 

beslut i respektive medlems fullmäktige fattat beslut härom. 

 

Likvidation verkställs av direktionen i egenskap av likvidator. Vid skifte av förbundets tillgångar 

och skulder i anledning av likvidationen ska den i 14 § angivna fördelningsgrunden mellan 

medlemmarna gälla. När förbundet har trätt i likvidation ska förbundets egendom i den mån det 

behövs för likvidationen genom försäljning eller på annat lämpligt sätt omvandlas till pengar. 

Verksamheten får fortsatt tillfälligt bedrivas om det så krävs för en ändamålsenlig avveckling. 

 

När direktionen fullgjort sitt uppdrag som likvidator ska direktionen avge en slutredovisning för 

sin förvaltning. Redovisningen sker genom en förvaltningsberättelse som rör likvidationen i sin 

helhet med redovisning av skiftet av behållna tillgångar. Till berättelsen ska fogas 

redovisningshandlingar för hela likvidationen. Handlingarna ska revideras av förbundets revisorer 

vilka ska yttra sig i en revisionsberättelse. Till slutredovisningen ska fogas direktionens beslut om 

vilken av förbundets medlemmar som ska överta och vårda de handlingar som hör till förbundets 

arkiv.  

 

Förbundet är upplöst då förvaltningsberättelsen och redovisningshandlingarna har delgetts 

samtliga medlemmar. 

 

25 § Tvister 
Om tvist uppkommer mellan förbundet och en eller flera medlemmar och om parterna inte kan 

nå en frivillig uppgörelse ska tvisten avgöras av allmän domstol. 
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••• Tolkförmedling Väst 
PROTOKOLL 

Direktionen 
2023-05-26 

Dnr 23/0001-3 

§ 515 Förslag till reviderad förbundsordning

Beslut 
Direktionen beslutar att anta den reviderade förbundsordningen med ändring att följande står 
under 8 §: "Förbundet ska ha två förtroendevalda revisorer som utses av Västra 
Götalandsregionen. Revisorerna väljs för samma mandatperiod som ledamöterna och ersättarna i 
direktionen. Uppdraget är slutfört när revisorerna under det femte året efter valet har avslutat 
granskningen av det fjärde årets verksamhet och avlämnat sina revisionsberättelser. Det första 
året i varje mandatperiod inleds således med dubbla revisorskollegier. Revisorerna ska avge 
revisionsberättelse till direktionen och till respektive medlems fullmäktige." 

Vidare beslutar direktionen att översända förbundsordningen för beslut om fastställande i 
respektive medlemsfullmäktige. 

Sammanfattning av ärendet 
Följande kommuner; Bengtsfors, Stenungssund och Vänersborg önskar gå in som medlemmar i 
Tolkförmedling Väst och föreslås därför godkännas som nya medlemmar. 

För att säkerställa att förbundet har firmatecknare i början av en ny mandatperiod föreslås en 
justering av överflödig formulering avseende direktionens beslut i frågan. 

För att de förtroendevalda revisorerna ska kunna granska mandatperiodens sista årsredovisning 
förslå de förtroendevalda revisorerna väljas på fyra år räknat från 1 maj efter val. 

En ny paragraf föreslås läggas till utifrån direktionens tidigare beslut avseende återbetalning av 
eget kapital. 

Utöver ovan föreslås även några mindre redaktionella ändringar. 

Den nya förbundsordningen föreslås gälla från 1 januari 2024. 

Bes I uts underlag 

• Tjänsteutlåtande
• FöRBUNDSORDNING, dnr 23/0031-2
• Nuvarande förbundsordning med ändringsmarkeringar
• Protokollsutdrag 256 § Aterbetalning av eget kapital

Förslag under mötet 
Ulrica Brogren (S) föreslår att direktionen beslutar enligt ursprungsformuleringen av 8 § med 
tillägget att lägga till ordet "förtroendevalda" före revisorer. 

Ordförande Claudia Nistor Pedrini (S) föreslår att direktionen beslutar enligt Ulrica Brogren (S) 
förslag med följande tillägg: "Uppdraget är slutfört när revisorerna under det femte året efter 
valet har avslutat granskningen av det fjärde årets verksamhet och avlämnat sina 
revisionsberättelser. Det första året i varje mandatperiod inleds således med dubbla 
revisorskollegier." 

Com fact Signature Referensnummer: 79048SE Öppen 
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 Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E  
 

  
 

 
 

14.  Val av nämndemän till Borås tingsrätt, 
mandatperioden 2024-2027  KS2023/31 
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 Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E  
 

  
 

 
 

15.  Befrielse från uppdrag, samt 
kompletteringsval, av suppleant i Gryaab AB  
KS2017/69 
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Från: Suzanna Bengtsson
Till: Suzanna Bengtsson
Ärende: Avsägelse av uppdrag
Datum: den 17 augusti 2023 09:57:27

 

Från: Peter Hemlin <peter.hemlin@bollebygd.se> 
Skickat: den 15 augusti 2023 09:33
Till: Kommunfullmäktige Bollebygds kommun <komful001@bollebygd.se>
Kopia: Suzanna Bengtsson <suzanna.bengtsson@bollebygd.se>; Ulf Rapp
<ulf.rapp@bollebygd.se>
Ämne: Avsägelse av uppdrag
 
Till kommunfullmäktige 
Tyvärr är jag sjuk och måste avsäga mig uppdraget som ersättare i Gryaab.
 
 
Mvh
Peter Hemlin (M)
 
 
Peter Hemlin
Gruppledare 
Moderaterna Bollebygd
E post: peter.hemlin@bollebygd.se
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